
Protokół Nr 34.2013

z posiedzenia Komisji  Turystyki, Sportu i Rekreacji Rady Miasta Ełku, które odbyło się 
w dniu 19 czerwca 2013 roku w godzinach 1100 – 1310.

Obrady Komisji prowadził Z-ca Przewodniczącego Komisji Paweł Czemiel.
W posiedzeniu   udział   wzięli  członkowie  Komisji  w/g  załączonej  listy  obecności;  na 
14 członków  Komisji  w  posiedzeniu uczestniczyło 12.  W związku z tym obrady Komisji 
i podejmowane decyzje są prawomocne.

W posiedzeniu Komisji nie uczestniczyli radni: Tomasz Przekop i Bogusław Wisowaty. 

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli:
• Z-ca Prezydenta Miasta – Artur Urbański,
• Wydział Promocji, Sportu i Kultury – Zbigniew Dąbrowski,
• Wydział Finansowy – Barbara Dąbrowska,
• Naczelnik Wydziału Edukacji – Stanisław Zalewski,
• Naczelnik Wydziału Polityki Społecznej – Irena Podlecka,
• Dyrektor Muzeum Historycznego – Kazimierz Bogusz,
• Muzeum Historyczne - dr Rafał Żytyniec,
• Z-ca Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej – Aneta Ruszczyk.

Przyjęty porządek obrad:
1. Przyjęcie porządku obrad.
2. Przyjęcie protokołu z ostatniego posiedzenia Komisji.

3. Opinia Komisji do projektu Statutu Miasta Ełku.

4. Opinia Komisji do projektów uchwał:

1) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Ełku na lata 2013-2027,

2) w sprawie zmian w budżecie miasta Ełku na  rok 2013,

3) innych  z  porządku  sesji  Rady  Miasta  zaplanowanej  na  dzień  25  czerwca  2013r. 
i dotyczących prac Komisji.

5. Sprawy różne i wolne wnioski.

6. Wizyta w Muzeum Historycznym w Ełku.

Do punktu  1 - ego   
Z-ca  Przewodniczącego  Komisji  Paweł  Czemiel  zapoznał  zebranych  z  propozycją 

porządku obrad Komisji.
Członkowie  Komisji  nie  wnieśli  uwag  i  jednomyślnie  poprzez  aklamację  przyjęli 

porządek obrad jak wyżej.

 Do punktu  2 - ego
Z-ca  Przewodniczącego  Komisji  Paweł  Czemiel  zwrócił  się  o  zgłaszanie  uwag  do 

protokółu z ostatniego posiedzenia Komisji.
Członkowie  Komisji nie  zgłosili  uwag  i  poprzez  aklamację;  jednomyślnie  przyjęli 

protokół Nr 33.2013 z dnia 12 czerwca 2013 roku z ostatniego posiedzenia Komisji.  

Do punktu  3-ego 
  Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański powiedział na wstępie, że nad projektem Statutu 

Miasta pracowała powołana przez Radę Miasta Komisja Statutowa, która wypracowała jego 
kształt. 12 czerwca wpłynął do radnych wniosek grupy radnych o ujęcie w projekcie Statutu 



insygniów władzy Prezydenta Miasta i Przewodniczącego Rady Miasta – w załączeniu do 
protokołu. Czy jest potrzeba dalszej dyskusji czy też pozostawiamy ten temat pod obrady sesji 
Rady Miasta – to do decyzji Komisji.

Z-ca Przewodniczącego Komisji Paweł Czemiel – jaki byłby wstępny koszt wykonania 
takich dwóch łańcuchów dla Prezydenta Miasta i Przewodniczącego Rady Miasta?

Z-ca  Prezydenta  Miasta  Artur  Urbański  powiedział,  że  około  1200-1300  zł.  Ostatnio 
wykonywało takie łańcuchy miasto Giżycko.

Radny Zbigniew Jędrkiewicz powiedział, że Komisja Statutowa pracowała bardzo solidnie 
i  twórczo.  Proponowane  zapisy  w  projekcie  statutu  były  konsultowane  z  Prezydentem 
i  Sekretarzem  Miasta.  Propozycja  łańcucha  nie  uzyskała  większości  głosów  na  Komisji 
Statutowej. Teraz jest to inicjatywa grupy radnych. Akceptacji większości członków Komisji 
Statutowej  nie  uzyskała  również  propozycja  wprowadzenia  jeszcze  jednej  Komisji  Prawa 
i Porządku.

Radny Mirosław Sawczyński – taki łańcuch mógłby zostać ufundowany przez jakich cech 
rzemieślniczy.
Komisja zapoznała się z projektem Statutu Miasta Ełku.

Do punktu  4-ego   
Komisja przystąpiła do zaopiniowania projektów uchwał związanych tematycznie z pracą 

Komisji na najbliższą sesję Rady Miasta.
1 i 2)   Pani Barbara Dąbrowska omówiła projekt uchwały w sprawie  zmiany Wieloletniej 
Prognozy Finansowej miasta Ełku na lata 2013-2027, który zawiera zmiany:
1. w załączniku Nr 1 do uchwały:
A. Zmiany w roku 2013 wynikające z projektu zmiany uchwały budżetowej
a) zwiększa się dochody bieżące w 2013 roku o kwotę 328 182 zł, w tym: 

− z tytułu dotacji z innych j. s. t. na realizację porozumienia „Platforma Współpracy – EGO 
SA” – 40 000 zł,

− z tytułu dotacji z budżetu państwa na zadania własne – 67 454 zł – pomoc społeczna - 
wspieranie rodziny,

− zwroty dotacji wykorzystanych niegodnie z przeznaczeniem – fundusz alimentacyjny – 
50 000 zł,

− dotacji celowej w ramach programów realizowanego z udziałem środków europejskich,
− 170 728 zł - projekt; „Jutro idę do pracy”,     

b) zwiększa się dochody majątkowe o kwotę 84 870 zł – dotacja z powiatu na realizacje 
     projektu „ Elkman – rozbudowa sieci szerokopasmowej aglomeracji Miasta Ełku”. 
     Środki dotyczyły rozliczenia roku 2012.
c) zwiększa się wydatki bieżące w 2013 roku o kwotę 423 182 zł, w tym na: 

− promocję j. s. t. „Platforma Współpracy – EGO SA’ – 50 000 zł (udział Ełku 10 000 zł)
− przeprowadzenie badań dla utrzymania wskaźników trwałości zrealizowanego,
− wydatki oświatowe o kwotę 10 000 zł – Comenius „Uczenie się przez całe życie” – udział 

własny do projektu przeniesiony z wydatków zaplanowanych 2014 r
− przeciwdziałanie alkoholizmowi 55 000 zł,
−  wspieranie rodziny (pomoc społeczna) – 67 454 zł,
− świadczenia rodzinne – 50 000 zł – zwrot dotacji,
− projekt pn. „ Jutro idę do pracy” 190 757 zł,
− usuwanie usterek na Stadionie Miejskim 30 000 zł,

Na  zwiększenie  w/w  wydatków  rozwiązano  rezerwę  ogólną  na  kwotę  10  000  zł  oraz 
zmniejszono kwotę zaplanowaną na zasiłki  i pomoc w naturze – 20 029 zł, która stanowi 
wkład własny do projektu „Jutro idę do pracy”.
d) zwiększa się wydatki majątkowe o kwotę 84 000 zł,, w tym na:

− drogi gminne – 266 000 zł,
− gospodarkę ściekami i ochronę wód – 20 000 zł,



− dotację celową dla ECK w Ełku na wydatki inwestycyjne i zakupy inwestycyjne  – 94 000 
zł.

Zmniejszono wydatki na oświetlenie ulic, placów i dróg o kwotę 296 000 zł,
e)  zwiększony  deficyt  budżetowy  o  kwotę  94  130  zł  zostanie  sfinansowane  z  wolnych 
środków,
B. w latach pozostałych: 
Zmiany związane były ze zmianami wydatków na realizację przedsięwzięć w latach 2014-
2015, w tym:

− 2014 r.  zwiększenie wydatków bieżących o kwotę 799 640 zł  oraz dochody bieżące o 
kwotę 714 626 zł (projekt: „Jutro idę do pracy” oraz przenosi się  wydatki w wysokości 
10 000 zł - projektu: Comenius z 2014 r. na 2013 r.),

− zwiększenie  wydatków majątkowych 2014 r.  o  kwotę 2 030 052 zł  i  2015 r.  o kwotę 
1 515 557 zł  oraz dochodów majątkowych w 2014 r o kwotę 1 725 543 zł i w 2015 r. o 
kwotę 1 288 223 zł (projekt: „Bezpieczna sieć szerokopasmowa Miasta Ełku”), 

2. w załączniku nr 2 do uchwały (przedsięwzięcia): 
− Comenius „Uczenie się przez całe życie” (dział 801 rozdział  80101, rozdział  80110) - 

przeniesienie kwoty 10 000 zł z wydatków zaplanowanych na 2014 do wydatkowania w 
2013 r.,

− wprowadzenie  nowego  przedsięwzięcia  pn.  „  Jutro  idę  do  pracy”  (dział  853  rozdział 
85395)  realizowanego  w latach  2013 -2014 na  łączna  kwotę  1 606 133 zł  (2013 r.  – 
796 493 zł, 2014 r. 809 640 zł), w tym udział własny 195 904 zł, 

− wprowadzenie  nowego  przedsięwzięcia  inwestycyjnego  pn.  „Bezpieczna  sieć 
szerokopasmowa Miasta Ełku” (dział 600 rozdział 60095) realizowanego w latach 2014 – 
2015 na łączną kwotę 3 545 609 zł (2014 r. – 2 030 052 zł, 2014 r. 1 515 557 zł), w tym: 
udział własny 531 843 zł,

− zmniejszenie wydatków w 2014 r. na przedsięwzięcie pn. „ I etap budowy Cmentarza 
Komunalnego Nr 3 w Bartoszach k/ Ełku (dział 710 rozdział 71035) o kwotę 1 139 000 zł,

− wprowadzenie  nowego  przedsięwzięcia  inwestycyjnego  pn.  „Przebudowa  ulicy 
Wawelskiej” (dział 600 rozdział 60016) realizowanego w latach 2013 – 2014 na łączną 
kwotę 950 000 zł ( 2013 r. 296 000 zł, 2014 r. – 654 000 zł),

− wprowadzenie  nowego  przedsięwzięcia  pn.  „Zagospodarowanie  terenów  komunalnych 
(dział 700 rozdział 70095) realizowanego w roku 2014 na łączna kwotę 485 000 zł.

Pani Barbara Dąbrowska omówiła następnie projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie 
Miasta Ełku na 2013 rok. Proponowane zmiany obejmują:
I)  w  zakresie  wydatków  realizowanych  i  nadzorowanych  przez  Wydział  Promocji, 
Sportu i Kultury
Zwiększenie dotacji dla Ełckiego Centrum Kultury w Ełku – dział 921 rozdział 92113 § 6220 
o kwotę 94 000 zł z przeznaczeniem zakup dodatkowego sprzętu nagłaśniającego, oświetlenia 
i video do amfiteatru ECK w ramach projektu Transgraniczne Centrum Integracji Kulturalnej 
„Scena na granicy”.
Środki w kwocie 94 000 zł będą pochodziły z wolnych środków roku ubiegłego.
II) w zakresie  dochodów i  wydatków realizowanych i  nadzorowanych przez  Wydział 
Strategii i Rozwoju
1. Zwiększenie dochodów w dziale 750 rozdział 75075 o kwotę 40 000 zł oraz zwiększenie 
wydatków w tym rozdziale o kwotę 50 000 zł. Wprowadzenie po stronie dochodów 
i wydatków środków na realizację porozumienia z miastami: Gołdap, Olecko, Suwałki 
i  Augustów.  Wspólna  realizacja  projektu  pn.:  „Platforma  Współpracy  –  EGO  SA” 
zobowiązała  realizatorów  projektu  do  utrzymania  odpowiednich  wskaźników  projektu  po 
jego zakończeniu. Z uwagi na niekorzystne wskaźniki GUS w zakresie przepływu turystów 
i udzielonych noclegów na obszarze Polski Północno – Wschodniej, zaistniała konieczność 
przeprowadzenia  badań w tym zakresie,  gdyż  GUS bada jedynie  obiekty zakwaterowania 



zbiorowego.  Korzystne  wskaźniki  w  w/w zakresie  mają  znaczenie  dla  utrzymania  kwoty 
dofinansowaniem projektu. Udział Miasta Ełku w wysokości 10 000 zł będą sfinansowane 
z rezerwy ogólnej.
2.  Wprowadzeniu  nowego  zadania  do  budżetu  Miasta  Ełku  na  lata  2014  –  2015  pn.: 
„Bezpieczna sieć szerokopasmowa Miasta Ełku” – dział 600 rozdział 60095.
Gmina  Miasto  Ełk  złożyła  wniosek  o  dofinansowanie  projektu  „Bezpieczna  sieć 
szerokopasmowa Miasta Ełku” w ramach RPO Warmia i Mazury na lata 2007 – 2013, 
Oś priorytetowa nr 7, Działanie 7.1. Tworzenie infrastruktury społeczeństwa informacyjnego. 
Projekt będzie realizowany na terenie Miasta Ełku.
Projekt jest kontynuacją projektu „Budowa sieci szerokopasmowej aglomeracji Miasta Ełku”
W ramach projektu powstaną następujące produkty:
-Liczba nowych PIAP-21szt
-Liczba zmodernizowanych PIAP-5szt
-Długość wybudowanej sieci Internetu szerokopasmowego - 6,5km
-Długość zmodernizowanej sieci LAN w Urzędach / jednostkach publicznych: 2,1km
-Liczba nowo powstałych centrów zarządzania siecią:1szt
VI) w zakresie zmian dochodów i wydatków realizowane i nadzorowane przez Zespół 
Inwestycji:
pkt. 4. Zakup usług remontowych dział 926 rozdział 92601 § 4270
    Zwiększenie środków o kwotę + 30 000 PLN z przeznaczeniem na usuwanie usterek 

na Stadionie Miejskim. Kwota zabezpieczona jest ubezpieczeniową gwarancją należytego 
wykonania umowy i usunięcia wad z datą ważności do 15 listopada 2014 r.

Wywiązała się dyskusja.
 Radny Ireneusz Dzienisiewicz zwrócił się z pytaniem o kwotę 94 tys. zł - zwiększenie 

dotacji dla Ełckiego Centrum Kultury w Ełku, na jaki sprzęt? Kolejna zmian dotyczy kwoty 
30  tys.  zł  z  przeznaczeniem  na  usuwanie  usterek  na  Stadionie  Miejskim.  Co  mam  być 
zrobione? Jaka jest kwota całkowitego zabezpieczenia gwarancyjnego?

Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański  - kwota jest przeznaczona na zakup dodatkowego 
sprzętu  nagłaśniającego,  oświetlenia  i  video  do  amfiteatru  ECK  w  ramach  projektu 
Transgraniczne Centrum Integracji Kulturalnej „Scena na granicy”. W sumie mamy uzyskać 
w ramach projektu 600 tys. zł. Nasz wkład to 94 tys. zł. Środki w kwocie 94 000 zł będą 
pochodziły z wolnych środków roku ubiegłego.

Jeśli  chodzi  o  30  tys.  zł  –  jest  to  usunięcie  usterek  w  części  rekreacyjnej  stadionu. 
O szczegółach na posiedzeniu Komisji Budżetowej i Rozwoju Gospodarczego, również jeśli 
chodzi kwotę zabezpieczenia.

Radny Adam Dobkowski – czy w ramach projektu Transgraniczne Centrum Integracji 
Kulturalnej „Scena na granicy” będą jeszcze realizowane inne projekty z wkładem własnym?

Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański – praktycznie inwestycja jest zamknięta. Wkład 
94 tys. zł są to już ostatnie działania w ramach tego projektu.

Z-ca  Przewodniczącego  Komisji  Paweł  Czemiel  –  czy  planowane  jest  upiększenie 
elewacji na amfiteatrze? Jest to surowy beton.

Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański – zamysł architekta był taki, jak widać obecnie. 
Jest to surowy beton architektoniczny. Pod wpływem zapytań i uwag podjęliśmy działania, 
które mają na celu w subtelny i  delikatny sposób upiększenie tej  sceny. Zacząć trzeba od 
architekta,  który  musi  na  takie  działania  wyrazić  zgodę.  Gdy  pomysły  i  aranżacje  będą 
gotowe, chcielibyśmy taki projekt rzucić za pomocą slajdu i zobaczyć, jak by to wyglądała 
zanim byśmy przystąpili do realizacji. Można by pomyśleć również o innych miejscach w 
mieście,  takich  jak  wykonany  mural  w  bramie  przejściowej  do  Miejskiej  Biblioteki 
Publicznej.
Członkowie  Komisji  przystąpili  do  zaopiniowania  omówionych  projektów  uchwał,  w 
głosowaniu wzięło udział 11 radnych.
Członkowie Komisji w głosowaniu jawnym; 9 głosami „za” przy 0 głosach „przeciw” i 2 
głosach „wstrzymujących”  zaopiniowali pozytywnie projekt uchwały   w sprawie   zmiany 



Wieloletniej Prognozy Finansowej miasta Ełku na lata 2013-2027.
Następnie  członkowie  Komisji  w  głosowaniu  jawnym;  10  głosami  „za”  przy  0  głosach 
„przeciw”  i  1  głosie  „wstrzymującym”   zaopiniowali  pozytywnie  projekt  uchwały 
w sprawie zmian w budżecie Miasta Ełku na 2013 rok. 

3)  Z-ca Prezydenta Miasta  Artur  Urbański  omówił  projekt  uchwały  w sprawie  powołania 
członków Rady Muzeum przy Muzeum Historycznym w Ełku -  w muzeach samorządowych 
działają rady muzeów, których członków powołuje organizator. Rada muzeum sprawuje nadzór 
nad wypełnianiem przez muzeum jego powinności wobec zbiorów i społeczeństwa, a także 
ocenia  działalność  instytucji  na  podstawie  przedkładanych  przez  dyrektora  muzeum 
sprawozdań rocznych oraz opiniuje roczne plany działalności. Osoby wschodzące w skład rady 
winny  posiadać  niezbędną  wiedzę  i  doświadczenie  w  zakresie  funkcjonowania  instytucji 
kultury,  a  w szczególności  instytucji  muzealnych  oraz cieszyć  się  autorytetem i  zaufaniem 
społeczności  lokalnych  i  środowisk naukowych.  Proponowanych  jest  7  osób do składu tej 
Rady, w tym radny Konrad Siemienkiewicz.
Komisja zapoznała się z powyższym projektem uchwały.

Do punktu  5-ego   
Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański poinformował, że 26 czerwca zbiera się zespołu ds. 

strategii w kierunku rozwoju i uatrakcyjnienia działalności Ełckiej Kolei  Wąskotorowej, który 
ma przyjąć  a  następnie  przedłożyć  raport,  który będzie  zawierał  jakieś  pomysły dotyczące 
funkcjonowania kolejki wąskotorowej. Na pewno będą potrzebne niemałe pieniądze.

Radny Krzysztof  Wiloch zwrócił  się  z  prośbą,  by taka  informacja  dotarła  odpowiednio 
wcześniej do wszystkich członków tego zespołu.

Do punktu  6-ego   
Członkowie Komisji udali się do siedziby Muzeum Historycznego przy ul. Małeckich 3.
Radnych przywitał Dyrektor Muzeum Historycznego Kazimierz Bogusz, który następnie na 

podstawie pokazu multimedialnego omówił działalność swojej placówki.  
„Muzeum jest jednostką organizacyjną nienastawioną na osiąganie zysku, której celem jest 

gromadzenie  i  trwała  ochrona  dóbr  naturalnego  i  kulturalnego  dziedzictwa  ludzkości  o 
charakterze  materialnym  i  niematerialnym,  informowanie  o  wartościach  i  treściach 
gromadzonych zbiorów, upowszechnianie podstawowych wartości  historii,  nauki  i  kultury 
polskiej  oraz  światowej,  kształtowanie  wrażliwości  poznawczej  i  estetycznej  oraz 
umożliwianie korzystania ze zgromadzonych zbiorów”.
Pracownicy zatrudnieni: 
− Magda Szumska - historyk, absolwentka Wydziału Historii i Stosunków Międzynarodowych 

Uniwersytetu Warmińsko-Mazurskiego w Olsztynie. W latach 2008 – 2012 pracowała w 
Dziale  Edukacji  w  Muzeum  Warmii  i  Mazur  w  Olsztynie.  Od  listopada  2012r. 
odpowiedzialna za Dział Edukacji w Muzeum Historycznym w Ełku.

− dr Rafał  Żytyniec -  kulturoznawca,  absolwent  Wydziału  Nauk o  Kulturze  Uniwersytetu 
Europejskiego  Viadrina  we  Frankfurcie  nad  Odrą.  Zainteresowania  badawcze:  historia 
literatury  i  kultury  Prus  Wschodnich,  historia  i  współczesność  polsko-niemieckich 
stosunków kulturowych, porównawcze aspekty niemieckiej i polskiej kultury pamięci, druga 
wojna światowa w pamięci zbiorowej Polaków i Niemców. W Muzeum Historycznym w 
Ełku odpowiada za Dział Historyczny. 

− Alicja Cichowicz - główna księgowa.
Podstawowymi funkcjami muzeum są:
− funkcja ochronna – zbieranie eksponatów, ich konserwowanie i naukowe opracowywanie,
− funkcja edukacyjna a właściwie kulturalno-naukowa i wychowawcza – dawanie możliwości 

obcowania z muzealiami jako wartościami poznawczymi i estetycznymi.
Muzeum ma za zadanie upowszechnianie wiedzy o regionie i Ełku poprzez:
publikacje,



− wykłady i prelekcje muzealne,
− projekcje filmów dokumentalnych,
− wystawy stałe i czasowe

Zadania Działu Edukacyjno – Administracyjnego to min.:
− analiza potrzeb odbiorcy,
− przygotowanie oferty edukacyjnej,
− koordynacja i prowadzenie działań edukacyjnych,
− poszukiwanie nowych form edukacji muzealnej,
− rozpowszechnianie oferty edukacyjnej.

Oferta edukacyjna skierowana do dzieci i młodzieży obejmuje: lekcje, warsztaty, imprezy 
edukacyjno-rekreacyjne, warsztaty rodzinne, gry miejskie.

Tematy  lekcji  i  warsztatów  dotyczą  głównie  zagadnień  z  historii  oraz  dziedzictwa 
kulturowego regionu Mazur i Ełku. 
Prowadzone są w oparciu o eksponaty muzealne,  repliki, prezentacje multimedialne, pokazy 
edukacyjne oraz wystawy stałe i czasowe.
Odbiorcą oferty edukacyjnej Muzeum są: dzieci, młodzież gimnazjalna i ponadgimnazjalna, 
studenci i dorośli.

Muzeum Historyczne  w Ełku  będzie  wydawać  czasopismo,  które  stawia  sobie  za  cel 
przedstawianie  różnorodnych  zagadnień  historii  Ełku i  -  w szerszym kontekście  -  całych 
Mazur.  Ze  względu  na  specyfikę  mazurskiego  pogranicza  kulturowego  pragniemy 
w  poszczególnych  numerach  planowanego  czasopisma  zachować  wieloperspektywiczne 
i  interdyscyplinarne  spojrzenie  na  podejmowane  tematy,  świadomie  wychodząc  poza 
tradycyjny, zdeterminowany najczęściej  cezurami historii politycznej i narodowej, warsztat 
badawczy historyka. Oznacza to, iż będziemy czerpać również z osiągnięć takich dziedzin 
humanistyki jak socjologia, literaturoznawstwo, kulturoznawstwo i antropologia historyczna.
Szczegóły w załączonej do protokółu prezentacji.
Wywiązała się dyskusja.

Z-ca Przewodniczącego Komisji Paweł Czemiel – prosiłby o przesłanie tej prezentacji na 
maile radnych.

Radny Idzi Podwojski zwrócił uwagę, że przed wejściem brak jest informacji, że mieści 
się w tym budynku Muzeum.Czy nie można byłoby zrobić tablicy urzędowej?

 Dyrektor Muzeum Historycznego Kazimierz Bogusz wyjaśnił, że mieści się tutaj bardzo 
dużo różnych instytucji.  Po remoncie,  Konserwator  Zabytków nie zgodził  się na wieszanie 
szyldów. 

Radny Zbigniew Jędrkiewicz zwrócił uwagę na konieczność stałej ekspozycji w Muzeum. 
Sama działalność edukacyjna czy wydawnicza nie wystarczy. Potrzeba stałej wystawy, która by 
przyciągnęła odwiedzających.

 Dyrektor  Muzeum  Historycznego  Kazimierz  Bogusz  powiedział,  że  przygotowanie 
projektu takiego scenariusza to koszt około 8 tys zł. Miejsce na ten cel mogłoby się znaleźć na 
terenie kolejki wąskotorowej. Jest tam sporo pomieszczeń do wykorzystania.

Z-ca  Prezydenta  Miasta  Artur  Urbański  powiedział,  że  chciałby  pociągnąć  ten  wątek. 
Jesteśmy pytani,  kiedy będzie  ekspozycja  stała.  Ludzie  chcieliby  przyjść  i  coś  ciekawego 
obejrzeć. Nie czekajmy na przejęcie kolejki wąskotorowej pod muzeum. Zacznijmy już teraz i 
przygotujmy  ekspozycję,  tego  co  już  posiadamy.  Co  jest  potrzebne  by  taką  ekspozycję 
uruchomić w siedzibie tego muzeum?  Świetne są takie publikacje i prelekcje, ale na pytania, 
kiedy będzie do obejrzenia ekspozycja, chciałby umieć odpowiedzieć zainteresowanym.

 Dyrektor Muzeum Historycznego Kazimierz Bogusz powiedział, że chciałby to zrobić, ale 
na  odpowiednim  poziomie.  Wystawa  to  podstawowy  cel  statutowy  działania  Muzeum 
Historycznego. W tej chwili najistotniejsze działanie, to powołanie Rady Muzeum.

Radny Krzysztof Wiloch zwrócił uwagę, by nie zaprzepaścić tego, co już zostało zrobione. 
Dużo ciekawych zbiorów jest  rozproszonych i  trzeba zrobić wszystko, by znalazły się one 
w jednym miejscu. Powinniśmy się zastanowić, jak muzeum powinno funkcjonować za kilka 



lat.  Mieć taką wizję i projekt, by można było aplikować o środki zewnętrzne. Chodzi tutaj 
również o kolej wąskotorową.

Radny Zbigniew Jędrkiewicz – powstanie ekspozycji stałej nie musi już być na najwyższym 
poziomie. Na początek należałoby zrobić to własnymi środkami i jak najszybciej.

Radny  Adam  Dobkowski  powiedział,  że  chciałby  podziękować  Dyrektorowi  i  jego 
współpracownikom za to, co udało im się osiągnąć przez  pół roku działalności.

Na tym posiedzenie i protokół zakończono. 

Protokółowała:
Z-ca Przewodniczącego Komisji:

Małgorzata Stachowiak           
Paweł Czemiel 
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